
 

 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ OSADNÍHO VÝBORU HORNÍ KOSTELEC DNE 21. BŘEZNA 

2023 

 

PŘÍTOMNÍ ČLENOVÉ OV: 

Vladimír Kábrt, Ladislav Kollert, Martin Nývlt, Vojtěch Špulák, Tomáš Rýdl, Jana Illnerová, Martin Pilát, 

Antonín Kopáček 

 

OMLUVENÍ ČLENOVÉ OV:  

Pavel Holzäpfel 

 

NEOMLUVENÍ ČLENOVÉ OV: 0 

 

PŘÍTOMNÍ HOSTÉ:  

Jiří Regner – místostarosta 

 

ZAHÁJENÍ A SCHVÁLENÍ PROGRAMU  

 

Předseda OV zahájil jednání a konstatoval, že OV je usnášeníschopný.  

Byl schválen následující program: 

1. Kontrola plnění usnesení a úkolů 

2. Informace vedení města 

3. Návrhy osadního výboru 

4. Diskuze 

přijato, pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 

1. KONTROLA PLNĚNÍ USNESENÍ A ÚKOLŮ 

 

ÚKOL Z DISKUZE 2022/09/22 

Přístřešek na autobusové zastávce Kovárna (dříve U Sekyrkárny) 

VÝSLEDEK:  



 

 

 

Na následujícím osadním výboru 21. 3. 2023 byla věc ještě doplněna a připomínkována. (dnešní 

schůze OV) 

ÚKOL Z DISKUZE 2022/09/22 

Umístění radaru před dům paní Baricové 

VÝSLEDEK:  

Radar je zatím umístěn pouze před odbočkou ke škole ze směru od Hronova, avšak pan 

místostarosta řeší nakoupení dalších přístrojů, jelikož jejich přitomnost se jeví býti smysluplná. 

ÚKOL Z DISKUZE 2022/09/22 

Čištění košů v kanálech 

VÝSLEDEK:  

Koše v kanálech by měly být čištěny v dostatečném intervalu. Pokud by byla někde zjištěna závada, 

pan místostarosta prosí o upozornění ideálně přes mobilní rozhlas. 

ÚKOL Z DISKUZE 2022/09/22 

Chybné označení Jiráskovy ulice 

VÝSLEDEK:  

Osadní výbor Horního Kostelce děkuje úseku místního hospodářství za úspěšné odstranění cedule. 

 

2. INFORMACE VEDENÍ MĚSTA 

  

2.1 BÝVALÉ MÁCHADLO – parc.č. 140, k.ú. Horní Kostelec  

Předmětem řešení majetkové komise bylo bývalé máchadlo na pozemku parc. č. 140, k.ú. Horní 

Kostelec. S máchadlem sousedící rodina Klusáčkova by ráda tento pozemek odkoupila za účelem 

využívání k soukromým účelům. Rádi by pozemek bývalého máchadla zvelebili, protože je velmi 

zanedbán.  

Osadní výbor se shoduje s majetkovou komisí a navrhuje ponechat pozemek v majetku města, 

jelikož má funkci retence vody z polí nad ním. Zároveň osadní výbor navrhuje máchadlo opravit 

a upravit, tak aby jeho účel retenční stavby byl ponechán a zároveň aby byla stavba 

vzhlednější. 



 

 

 

 

PŘIJATO, PRO 8, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 

 

2.2 SMĚNY POZEMKŮ 

V katastrálním území Horního Kostelce budou provedeny směny pozemků zcela zanedbatelných 

velikostí. Jedná se o pozemky využívaných jako chodníky apod. 

 

2.3 CESTA KOLEM ŠKOLY 

 

Rekonstrukce cesty kolem školy může být dokončena bez 

jakékoliv další projektové dokumentace. Bude „pouze“ položen 

nový asfalt. Tato oprava však čeká na řešení s majitelem stavby 

rodinného domu na pozemcích parc. č. 104 a 1132, které 

sousedí s opravovanou cestou. Komunikace s panem stavitelem 

je bohužel složitá. 

Na současný stav nedokončených inženýrských sítí – rozkopané 

okolí cesty ke škole si stěžují obyvatelé, rodiče s dětmi ale i 

učitelé docházející do základní školy. V situaci kdy projíždí 

vozidlo a je třeba  se vozidlu  vyhnout hrozí zranění nejen 

pádem do výkopu samotného, ale také uklouznutím pod 

kola vozidla. 

Osadní výbor navrhuje urychlené řešení s majitelem stavby.   

PŘIJATO, PRO 8, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 

 

 

2.4 CESTA PŘES KONČINY 

Celá záležitost ohledně cesty přes Končiny pokračuje a po neschválené dotaci na opravu v roce 2022 

se čeká na vypsání dotačních titulů, aby mohla být žádost o dotaci podána.  



 

 

 

Dle informací od zástupce města by v případě neschválení jakékoliv dotace na opravu této 

komunikace měla být oprava zrealizovaná z rozpočtu města. Konkrétně tato oprava i v případě 

neudělení dotace bude realizována v roce 2024. 

 

2.5 CESTA K WICHOM – PODLESNÁ 2 

Obyvatelé této části Horního Kostelce se na podzim roku 2023 konečně dočkali nové cesty. Dle 

informací od zmíněných obyvatel jsou s cestou velmi spokojeni. Oprava byla provedena kvalitně i se 

solidní úpravou podloží. 

 

Fotografie ulice Podlesná 2 těsně po dokončení její rekonstrukce 

 

2.6 HŘIŠTĚ HORNÍ KOSTELEC 

Město Červený Kostelec čeká na vlastní odhad hodnoty pozemků pod hřištěm, aby mohlo České obci 

sokolské podat cenovou nabídku odkupu pozemků. (Česká obec sokolská se oficiálně vyjádřila 

k prodeji pozemků hřiště v Horním Kostelci. Konkrétně se jedná o pozemky parcelních čísel 61 a 106, 

k.ú. Horní Kostelec. Celková výměra těchto pozemků je 1274 m2 a Česká obec sokolská nabízí tyto 

pozemky za cenu bezmála 2,8 mil. Kč.) 

Pan místostarosta Regner činí v celé věci hřiště konkrétní kroky. V tuto chvíli se snaží aktivně jednat 

s příslušnými zastupiteli České obce sokolské. 

Osadní výbor stále trvá na nákupu pozemků, aby mohlo být hřiště zvelebeno. 

PŘIJATO, PRO 8, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 

 

NÁVRHY OSADNÍHO VÝBORU 

3.1 VYVĚRÁNÍ VODY ZE STRÁŇKY U PANA KULDY  



 

 

 

Tuto zimu v období tání sněhu docházelo k vyvěrání velkého množství vody ze stráňky u pana Kuldy. 

Voda se valila přes silnici a v případě poklesu teplot tvořila ledovku. Obyvatelé Horního Kostelce tento 

negativní jev pozorují od dokončení rekonstrukce hlavní silnice.  

Původ vyvěrající vody bohužel není znám. 

V tuto chvíli tedy nezbývá nic jiného, než-li vyvěrání vody sledovat a to jakmile k němu opět 

dojde. Následně bude možné najít vhodný způsob, jak tuto vodu dovézt do míst kam patří. 

Tento postup také osadní výbor navrhuje. 

PŘIJATO, PRO 8, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 

 

 

 

3.2 NOVÝ CHODNÍK OD ŠKOLY 

V roce 2022 bylo započato s přípravou zbudování nového chodníku od školy v Horním Kostelci na 

hlavní cestu směrem na Hronov.  

Dle informací od Vojtěcha Špuláka přicházejí obavy ze strany maminek dětí, že tento chodník bude 

děti lákat přecházet frekventovanou hlavní silnici v nebezpečné zatáčce namísto toho, aby děti 

využívaly chodník pod školou. 

Poznámkám maminek dal osadní výbor za pravdu. Nejvhodnějším řešením se zdá být 

vybudování současně s novým chodníkem také jeho pokračování podél hlavní silnice až na 

místo, kde je dobrý rozhled na obě strany.  Zde vybudovat chodník, aby bylo možné bezpečně 

přejít na druhou stranu pozemní komunikace. 

PŘIJATO, PRO 8, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 

 



 

 

 

 

 

3.3 BEZPEČNOSTNÍ ZÁBRADLÍ NA ZASTÁVCE U ŠKOLY 

 

Na zastávce u školy bývalo u hlavní silnice bezpečnostní zábradlí, které bránilo dětem čekajícím na 

autobus před nechtěným vstupem do vozovky. To však bylo z obou stran silnice odstraněno. 

Díky „dovážení“ dětí z města čeká na zastávce množství dětí tak velké, že se na chodník sotva vejdou 

a jejich uhlídání je velmi obtížné. Vše je horší o fakt, že bezpečnostní předpisy neumožňují vyzvednutí 

dětí autobusem již při cestě směrem nahoru. Řidič tedy musí děti vyzvedat u přeplněné zastávky až 

při cestě zpět do města. Tím životu nebezpečné riziko úrazu ještě narůstá. 

Jelikož se jedná o velký bezpečnostní problém, navrhuje osadní výbor zbudování zábradlí na 

obou stranách pozemní komunikace.  

PŘIJATO, PRO 8, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 



 

 

 

 

 

 

3. DISKUZE 

 

Antonín Kopáček 

Pejskaři by uvítali, kdyby byly po Horním Kostelci umístěny stanoviště s koši a pytlíky na psí 

exkrementy. Bohužel ani samotné odpadkové koše po Horním Kostelci rozmístěny nejsou. Výjimkou 

jsou pouze autobusové zastávky. 

Ladislav Kollert 

1. Přístřešek na zastávce U Kovárny 

Úkol z minulé schůze OV 22. 9. 2022 

Rekonstrukcí hlavní silnice došlo k posunutí autobusové zastávku. Z tohoto důvodu lidé čekající na 

autobus směr Červený Kostelec (město) se nemají kam schovat před deštěm. Dříve se mohli schovat 

v budově zastávky na protější straně ulice. Konkrétně se jedná o zastávku U Sekyrkárny (nyní 

kovárna). 

Pan místostarosta se domníval, že by stavba přístřešku nešla zrealizovat, jelikož by se muselo 

zasahovat do chodníku, který byl vybudován v rámci rekonstrukce silnice. Takový zásah zatím není 

možný. Zároveň panovala domněnka, že by přístřešek vadil v případě vyhrnování sněhu.  

Pan Kollert ovšem namítá, že by stavba mohla stát na „zadních nohách“, které by stály na soukromém 

pozemku za zastávkou. 

Pan místostarosta tuto variantu zkusí prověřit. 

 

2. Projekt na rekonstrukci křižovatky u Sekyrkárny. 

Pan Kollert připomíná, že by občané rádi viděli projekt křižovatky co nejdříve. Byť by měl být projekt 

v rozpracované fázi. 

 



 

 

 

Martin Pilát  

1. V ulici Na Strži rostly dva mohutné jasany z níž jeden byl pokácen. Druhý jasan však 

pokácení unikl a působí na tomto místě nemalé problémy. Při větším větru z něho 

opadávají nemalé kusy větví a někdy dokonce větvecelé. Ty dopadají na asfaltovou cestu. 

Pan Pilát se zkusí domluvit přímo s vedoucím místního hospodářství na možném řešení v podobě 

prořezání jasanu. Vše případně pomůže dojednat pan místostarosta Regner.  

2. U školy v Horním Kostelci by bylo dobré umístit měření rychlosti také ve směru na Hronov. 

Martin Nývlt 

Asfalt v ulici Na Strži je v žalostném stavu. Bohužel jsou jeho opravy prováděny podobně špatným 

způsobem, jako při „záplatování“ cesty přes Končiny.  

Osadní výbor navrhoval odboru místního hospodářství vhodné řešení opravy děr již 25. 5. 2021 

Konkrétné díry nejprve zadělat asfaltem, ten zaválcovat a poté aplikovat patchmatic. 

Dle informací od pana místostarosty se čeká s kompletní rekonstrukcí ulice Na Strži, až bude 

dodělána opěrná zeď. Do té doby bude opravována pouze provizorně. 

  

Vladimír Kábrt  

Připomíná přidání měření rychlosti před dům paní Baricové, jak paní Baricová požadovala. 

 

Úkoly od pana místostarosty pro členy osadního výboru: 

1. Vymyslet vhodná místa pro umístění odpadkových košů.  

2.  Rozmyslet si konkrétní využití nového hřiště v Horním Kostelci.  

 

 

 

Zapsal: Vojtěch Špulák 

Dne: 21. března 2023 

 

 

 

 


